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Zápis  

ze 4. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 11. června 2024 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová, Jan Moravec a Ondřej 
Málek 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

 

2.  Kontrola zápisu z minula, odsouhlasení 

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další aktuálních 
záležitosti: 

3. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky, opravy 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

 

4.   Oprava kostela v DČ 

Připomenutí z minula – z větších výdajů bylo rozhodnuto opravit v následujícím roce: 

✓ Druhou část střechy kostela (cca 1.000.000 Kč – letos bylo již zaplaceno 

300.000) 

Na Městys byla podána žádost 300.000, Fond solidarity 200.000 Kč, 100.000 Kč 
příspěvek odsouhlasen, dar od sponzora 100.000 Kč, Pard. kraj jsme žádali 500.000 

Kč, 300.000 Kč schváleno = když všechno vyjde, tak 800.000 Kč a farnost by 
doplácela 200.000 Kč ze svých zdrojů 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ (cca 100.000 Kč) - farnost 

✓ Omítka věže kostela v DČ – spodní část věže 483.000 Kč - na Městys byla podána 

žádost 200.000 Kč, Fond solidarity jsme žádali 150.000 Kč, odsouhlaseno 30.000 

Kč, farnost cca 243.000 Kč  

= letos cca 1.600.000 Kč (z toho farnost cca 543.000 Kč) 

 

KPV i pan Faltus na kostele pracují! Skvělé      ! Díky     ! 

 

Nátěr oken – Marta Marešová s panem natěračem probere možnosti a cenovou nabídku 
 
Bouda u kostela – nyní jsou 3 hlasy pro zachování bouda. H. Vágnerová vysvětlila změnu 

svého rozhodnutí. ERF rozhodla boudu zatím ponechat. M. Marešová zjistí cenu pokrytí 
střechy u boudy. Zatím střechu neopravovat. 

 
Okna sakristie – TTK již na nich pracuje. CN nedodal, zvenku replika stávajících bez malého 
okénka.                                                                                                                        Zajišťuje o. 
Jan 

Další případné výdaje:  nábytek sakristie + běžné výdaje + rezerva na opravy na příští rok 

Fasáda kostel DČ zbývá ještě oprava omítky na lodi kostela za cca 2.000.000 Kč – ERF 
rozhodla řešit opět etapami  

2025 – část k Orlovně 
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2026 – část k silnici  

(opět budeme žádat Městys, fond solidarity BiHK a Pard. kraj) 

Nábytek sakristie DČ – osloví o. Jan – masiv pan Svoboda, lamino pan Kotyza Radim 

Přivedení vody do sakristie v DČ – o. Jan poptá pána z Náchodska 

5. Další výdaje: 

Sakristie Verměřovice – info Jan Moravec – 14.783 Kč materiál – proplaceno obcí, práce 

sponzorsky. Jan Moravec dále informoval, že věnoval dřevo na výrobu skříně a zadal výrobu 
u T. Řeháka. 

Oprava varhan Petrovice – obec by měla zaplatit, možná spoluúčast farnosti cca polovina 

7.500 Kč 

Kácení stromů kolem fary + další tři by i podle T. Macháčka bylo dobré kvůli bezpečnosti 
pokácet… - zažádat na městys o kácení. H. Vágnerová sdělila, že je možné žádat i 

v mimořádné situaci o dřívější kácení než v podzimním čase.                                             Zajistí 
M. Marešová 

- Ciferníky - Petr Mareš informoval o. Jana, že zatéká do kostela. Oprava bude nutná 

zvenku kostela. Zjistit více informací od Petra Mareše 

- Špatné zavěšení lustru kostel DČ – výměna navíjejícího mechanismu, ocelové lano asi 

v pohodě – info Fr. Mareš – zeptat se P. Mareše zda koupit naviják 

7. Pachtovné   

a) Pacht paní Stejskalová – upomínat, chybí zaplatit rok 2023 – BiHK sdělilo, že jsme 

v právu 

 

b) Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – ERF byla již e-mailem 

obeslána o záměru p. Hmíry vzít si pozemek do pachtu. BiHK připravilo pachtovní 

smlouvu na 1 rok, je možné ji s p. Hmírou podepsat. Zástupci z BiHK se byli podívat 

na pozemek v Ostrově. Prodej byl zamítnut. Předložili návrh věcného břemene. EFR 

s tímto nesouhlasí a znovu zašle nesouhlasné vyjádření a žádost o prodej. Bylo 

zasláno. Jednání komise BIHK je 7. 6. 2024. Čekáme na vyjádření BIHK.            

Zajistí M. Marešová 

 

8. Ozvučení DČ kostel – O. Jan informoval, že poprosil pana Pavla Mareše, že není dobře 

slyšet v prvních lavicích a v presbytáři, kde chybí reprobedny. Pan Mareš zdůvodnil, 

že byl strach při instalaci ze zpětné vazby. V presbytáři přidán jeden reproduktor do 

ambonu, zlepšení, slyšitelnost. Děkujeme!! Ostatní až bude mít pan Mareš čas. 

 

9.  Židle v kostele DČ – zapůjčené z Orlovny – zakoupeno 24 židlí za akční cenu  

10. Malování na dlažbu na návrší před kostelem DČ – snaha odstranit. Výsledek lepší.  

11.   Opravy a práce na faře a okolo fary 
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- Plot zeď – padá zeď vedle vrat na dvůr. Už dříve bylo schváleno, že se zeď zbourá a 

udělají se základy, vyzdí se ztraceným bedněním. Ondra Málek a Jiří Moravec 
domluveni – použije se pískovec od altánu. 

-  Sklo kamna zalepení – Jan Moravec sdělil, že se dohodl s L. Majvaldem, že se zastaví 

až se nebude topit 

- výztuhy rezavé z pingpongárny natřít – je dobré natřít, udělá Jan Moravec. 

DALŠÍ BODY: 

12. Kaple sv. Barbory – cenová nabídka na opravu omítky v kapli. Otec Jan oslovil p. 
Maříka, připomene se. ERF souhlasí s návrhem oslovit i jiné firmy - p. Matějíček či KPV – 

o. Jan připomněl T. Maříkovi 

13.  Dořešení úhrad za odběr elektřiny v kostele ve  Verměřovicích se spol. Alberon 

Letohrad s.r.o. – smlouvu sepíše H. Vágnerová – úkol trvá   

  

14.  Mariánská Hora 

a) Poutní dům a celkově MH 

✓ Schůzka se sestrami a speciální zápis ERF ze 16. 1. 2024 + stále se pokračuje 

✓ Voda nakonec bude přivedena z Horního Třešňovce – vrt nejistý a nakonec 

dražší 

b) Stromy v aleji – schváleno pokácení suchého stromu 17. 4. 2024 a další etapa 

prořezání v hodnotě cca 250.000 Kč. Práce se ujme pan T. Macháček s firmou, který 

připravil i žádosti o dotace.  

c) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku v hodnotě 10.180 Kč + sekačky + 

křovinořezu v hodnotě cca 9.500 Kč – je třeba zaslat dopis panu Pecháčkovi ohledně 

náhrady škody, která farnosti vznikla. O sepsání dopisu byla požádána H. Vágnerová 

– úkol stále trvá          

 Zajistí: H. Vágnerová 

d) Hnědo bílé „upoutávací“ cedule – upozornění na poutní místo Mariánská Hora.  

Na setkání s p. starostou HČ p. Lešikarem byl starosta požádán – sdělil, že se pokusí 

cedule zajistit                                                             Poptá H. 

Vágnerová 

e) Marie Pecháčková, dcera Antonína Pecháčka požádala otce Jana ohledně starých 

barokních ornátů na MH (tzv. „basičky“), že by o ně měli zájem kněží 

v českobudějovické diecézi. ERF schválila – rádi přijmeme dar. Paní Magda 

Vašíčková byla požádána o připravení, kontrolu inventáře. Marie Pecháčková si 

připravené ornáty odvezla. Požádána Marta Marešová, aby napsala e-mail P. Jakub 

Václav Zentner FSSP z kněžské bratrstvo sv. Petra z Římova jestli mají věci od nás 

a požádala je o dar farnosti.   

f) Poděkování paní Faltusové a jejímu manželovi za vzorné sekání a údržbu kolem 

poutního domu a kostela 

g) Poděkování Monice Bednářové za přípravu cesty na eucharistický průvod 

- Pouť MH – o. Jan informoval o jednání s panem Dubským – půjčení hradu na farní 

odpoledne a podepsání smlouvy o užívání + elektřina z poutního domu.  

- Zamluveno podium – vyřídila M. Marešová 
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- Záchody – zařídila M. Marešová 

- Na PRF se domluvily služby 

15. Podněty a návrhy členů ERF z minulých setkání: 

• Jan Moravec zmínil, zda by nebylo možné umístit zrcadlo u pizzerie – H. Vágnerová 

sdělila, že projednala s p. starostou DČ. Sdělil, že zrcadlo se v těchto místech dávat 

nebude kvůli špatnému natočení. 

• Trvalý pobyt na MH čp. 88 - žádosti o zahájení správního řízení byly podány na Obecní 

úřad v Horní Čermné. Rozhodnutí bylo již vydáno                                    H. Vágnerová 

prošetří. 

- Sbírky – ERF schválila informovat farnost o darech za rok 2023 a pravidelných 

měsíčních darech, předpřipraveno, ještě je potřeba dodělat. O. Jan a Marta Marešová 

-  

16. Další body 

- Cesta světla v Hůře – byla instalována do modlitby Cesty světla a na požehnání v neděli 

19. 5. 2024. Děkujeme! 

- Zahradní traktůrek povinné ručení -  vyřízeno, zaplaceno u Generali. Zajistil O. Málek 

- Strom u sakristie na MH a další stromy – požádat T. Macháčka, aby prošel stromy a 

upřesnil co je třeba skácet. Marta se zeptá.  

- Okna pinpongárna kvůli větrání – ERF – schválila 2 okna 

- Památkářka Svobodová + Pemlová Naděžda – otevření poutního domu pro památkáře 

– ERF rozhodla neřešit 

- Vysavač kostel DČ a fara – na žádost byly zakoupeny dva nové vysavače – do kostela 

v DČ a na faru. Původní vysavač z fary byl přemístěn na kůr kostela. Původní z kostela 

se bude nadále používat. 

17. Podněty a návrhy členů ERF – H. Vágnerová navrhla příspěvek na provoz a údržbu 

automobilu pro o. Jana. ERF příspěvek schválila. M. Marešová prověří u pí. účetní jak 

je možné příspěvek účetně zrealizovat. 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 23. července 2024 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno mimořádné 

jednání. 

Zapsali: P. Jan Lukeš a Marta Marešová 

Schválili: členové ERF 

 

 


